
 

Protokół Nr XXX/2020 

z XXX sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 29 października 2020 r. w godz. 17:00 - 21:06   

- w Hali Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, przy ul. Kazimierza Wielkiego 12A w 

Kętrzynie 
 
  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych. Lista obecności stanowi zał. 

nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Skarbnik Miasta – Iwona Kozłowska 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Mieszkańcy miasta 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady XXX sesji Rady Miejskiej 

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poformował, że 

obsługę prawną zapewnia Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Anna 

Jędrzejewska. 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przedstawił pisemny wniosek Burmistrza 

Miasta Kętrzyn o zmianę porządku obrad – o wprowadzenie do porządku obrad XXX sesji 

Rady Miejskiej w Kętrzynie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do 

realizacji Programu „Wspieraj Seniora”. Zaproponował, żeby ten projekt, jeżeli zostanie 

przyjęty, znalazł się w pkt. 4.10 obrad Rady Miejskiej. Dodatkowo zadał pytane czy radni 

mają wnioski o zmianę porządku obrad. 

Radny Daniel Sapiński zgłosił wniosek w imieniu Klubu Radnych Aktywny Samorząd  o 

zdjęcie z porządku obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie punktu nr 3 wraz z 

podpunktami 3.1 i 3.2 dotyczących: Rozpatrzenia Raportu o stanie Gminy Miejskiej Kętrzyn 

za rok 2019 oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kętrzyn 

wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina poinformował, że głosowanie każdego 

wniosku będzie odbywało się oddzielne. Zaproponował, by w pierwszej kolejności zająć się 

wnioskiem Burmistrza Miasta. Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący przystąpił do 

przyjęcia wniosku w głosowaniu przez podniesienie ręki – wniosek został przyjęty-20 

radnych było „za”, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do wniosku Klubu Radnych 

Aktywny Samorząd. 

Radny Zbigniew Nowak poinformował, że jego zdaniem doszło do sytuacji niecodziennej, 



że rada chce procedować po raz drugi nad sprawą, która już przed wysoką radą stała. Zadał 

pytanie do Przewodniczącego Klubu PIS. Na podstawie jakiego konkretnie przepisu ustawy o 

samorządzie gminnym wywiódł taki wniosek, że można jeszcze raz przeprowadzić taką 

procedurę? Następnie zadał pytanie do Przewodniczącego Rady Miejskiej, z jakiego powodu 

nie została wyczerpana procedura i nie zaskarżono rozstrzygnięcia nadzorczego do Sądu 

Administracyjnego. Zauważył, że jest to wina całej rady. Zwrócił uwagę na fakt, że to 

Przewodniczący powinien na podstawie art 23a ustawy o samorządzie gminnym wydać 

polecenie Pani Mecenas Agnieszce Jakubowskiej przygotowania skargi do Sądu 

Administracyjnego. Wówczas rozstrzygnięcie to mogłaby zaskarżyć rada i procedura byłaby 

wyczerpana. Dodał, że w jego ocenie w obecnej sytuacji nie można podchodzić do sprawy po 

raz kolejny. Zauważył, że w ten sposób zostanie naruszana zasada „Procedowania po raz 

drugi w tej samej sprawie”, co jest niedopuszczalne. Poinformował, że z informacji jaką 

uzyskał od dwutygodnika „Wspólnota samorządowa, wynika że żaden samorząd  w Polsce 

jeszcze na taki pomysł nie wpadł, by procedować w tej same sprawie po raz kolejny. 

Powiedział, że jako radny nie chce się kompromitować i narażać na to, że Wojewoda wytknie 

mu, że uczestniczy w łamaniu ustawy. Dodał, że nie będzie brał  udziału w głosowaniu nawet 

nad zdjęciem tego punktu z porządku obrad. Dodatkowo zwrócił uwagę na fakt, że 

głosowanie nad wotum zaufania i absolutorium jest nierozerwalne, ma podobną konstrukcję,  

a terminy są po to, by ich dotrzymywać. Poinformował także, że radny nie ma uprawnień do 

zaskarżania rozstrzygnięcia nadzorczego, takie prawo ma rada, która tę uchwałę podjęła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina odpowiadając na pytania radnego Zbigniewa 

Nowaka poinformował, że dopuszcza, o czym wspomniał wcześniej, jeden głos sprzeciwu  

i wyjątkowo w ramach tego głosu odpowie radnemu. Poinformował, że poprzednia uchwała  

o wotum zaufania został unieważniona tylko z przyczyn formalnych i technicznych czyli  

z braku wystarczającego uzasadnienia. Powiedział, że Burmistrz nie ma wotum zaufania za 

2019 rok, ponieważ zgodnie z art 28 aa ust. 9 zdanie 2 uchwałę o udzielenie wotum zaufania 

wójtowi Rada Gminy podejmuje bezwzględną  większością głosów ustawowego składu Rady 

Gminy, a takiej bezwzględnej większości głosów Burmistrz nie uzyskał. Dodał, że uzyskanie 

wotum zaufania leży w interesie Burmistrza, co jest ważne również dla mieszkańców miasta, 

którzy oczekują wyniku głosowania i uchwały w tej sprawie. Przypomniał, że na sierpniowej 

sesji Rady Miejskiej wpłyną wniosek mieszkańców, którzy oczekują głosowania w tej 

sprawie. Przeprowadzenie głosowania jest obowiązkiem Rady Miejskiej i nie może się ona 

uchylać, szukając wybiegów formalnych takich jak unieważnienie poprzedniej uchwały. 

Dodał,  że jako radni powinniśmy wypełnić ustawowy obowiązek, a stwierdzenie ważności 

lub nieważności zostawić organowi nadzorczemu. Poinformował, że uważa głosowanie nad 

wotum zaufania Burmistrzowi za właściwe, ponieważ jest ono zgodne z interesem 

mieszkańców i radnych, a przede wszystkim w interesie samego Burmistrza. Na koniec 

wypowiedzi Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych, którzy złożyli wniosek  

o zdjęcie z porządku obrad punktu 3. Co radni odpowiedzą swoim wyborcom, gdy dowiedzą 

się, że raport przedstawiony przez Burmistrza jest wadliwy i  z tego powodu Burmistrz nie 

powinien otrzymać wotum zaufania, a radni uchylają się od głosowania? Czy tym wnioskiem 

nie kieruje też obawa przed tym, że raport nie spełnia wszystkich wymogów ustawowych? 

Raport bowiem powinien obejmować podsumowanie działalności Burmistrza (Wójta) w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Gminy i 



budżetu obywatelskiego. W raporcie, o którym rozmawiamy nie ma realizacji wszystkich 

polityk, programów i strategii, nie ma również informacji, że nasza strategia jest realizowana. 

Przypomniał, że strategia została uchwalona przez organ uchwałodawczy, jaskim jest Rada 

Miejska, a organ wykonawczy powinien ją wykonać. Poinformował również, że nie zgadza 

się z argumentacją wniosku Klubu Radnych Aktywny Samorząd. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem Klubu 

Radnych Aktywny Samorząd  o zdjęcie z porządku obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w 

Kętrzynie punktu nr 3 z punktami 3.1 i 3.2. Wniosek został przyjęty. „Za” zdjęciem 

głosowało 11 radnych, 6 było „przeciw”, 4 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

Porządek obrad przyjęto przesuwając pozostałe punkty w górę. Wniosek stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

Wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji poniższego porządku obrad: 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

3.1 W sprawie zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 

grudnia 2019r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kętrzyn na lata 2020 – 2030. 

3.2 W sprawie zmian w budżecie  miasta Kętrzyn na rok 2020 

3.3 W sprawie odwołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu. 

3.4 W sprawie powołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu. 

3.5 W sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia 

kontroli w zakresie kontroli  kart pojazdu  służbowego KTBS Sp. z o. o. marki Opel Corsa Nr 

rej. NO 1677 P za okres styczeń – maj 2020 r. 

3.6 W sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia 

kontroli w zakresie  realizacji umowy podpisanej w dniu 01.09.2011 r. na okres 10 lat, na 

dzierżawę od miasta Kętrzyn budynku przy ul. Moniuszki 3, a w szczególności płatności 

terminowej za tę dzierżawę, od dnia 01.09.2011 r. do dnia 31.08.2020 r. 

3.7 W sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 maja 2019 nr 

XI/82/2019 w sprawie powołania składu osobowego Rady Muzeum przy Muzeum im. 

Wojciecha Kętrzyńskiego w Kętrzynie 

3.8 W sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

3.9 W sprawie rozpatrzenia petycji Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. 

3.10    W sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programu „Wspieraj  

Seniora” na rok 2020. 

4. Podjęcie stanowisk: 

4.1 W sprawie wniosku o przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Kętrzyna dla terenów w rejonie ulic 

Poznańskiej, Klonowej, Świerkowej i Mazurskiej (jednostka A) w zakresie sposobu 

zaopatrzenia w ciepło nowo budowanego budynku na działce nr 899/40, obręb nr 6, położonej 

przy ul. Poznańskiej w Kętrzynie. 

5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w 

Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 



8. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona 

odpowiedź. 

9. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

10. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej z dnia 10 września 2020 r. 

11. Zamknięcie XXX sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

 

 

Ad. pkt 3 

 

3.1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 – 2030. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina poinformował, że podczas dwóch komisji 

wpłynęła autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 

Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 – 2030. i zaproponował 

głosowanie w pierwszej kolejności nad autopoprawką, a później nad uchwałą. Zapytał, czy 

ktoś chciałby zabrać głos w sprawie autopoprawki. Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący 

przystąpił do głosowania imiennego nad autopoprawką. 

Przewodniczący Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Autopoprawka została 

przyjęta: 14 głosów ”za”, 7 głosów wstrzymujących się. Raport z przeprowadzonego 

głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą w 

sprawie zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 

2019r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na 

lata 2020 – 2030 wraz z autopoprawką. Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. 

Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Marian Toruński wyczytał radnych imiennie.  

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 – 2030 wraz z autopoprawką została podjęta: 14 głosów 

”za”, 7 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 



3.2 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Poinformował, że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie  miasta Kętrzyn na rok 

2020 wpłynęła autopoprawka . Przystąpił do głosowania imiennego nad autopoprawką. 

Przewodniczący Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Autopoprawka została 

podjęta: 13 głosów ”za”, 8 głosów wstrzymujących się. Raport z przeprowadzonego 

głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina poinformował, że na Komisji Gospodarki 

Komunalnej wpłynął wniosek formalny Radnego Zbigniewa Nowaka o przesunięcie 10 tyś zł, 

przeznaczonych na dofinansowanie samochodu policyjnego  na sprawy związane z walką z 

koronawirusem. Wniosek na Komisji został rozpatrzony pozytywnie. Przewodniczący zwrócił 

się z pytaniem do Pani Mecenas Agnieszki Jakubowskiej, czy tak sformułowany wniosek jest 

prawidłowy, czy nie powinno się wskazać paragrafów? Wniosek jest bowiem dość ogólny. 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Powiedział, że chciałby uzasadnić swój wniosek. Poprosiłem 

by przesunąć te pieniądze na walkę z COVID-em. Poinformował, że nie widzi podstaw, by 

finansować kolejny samochód policyjny, że lepiej przeznaczyć pieniądze na walkę z 

epidemią, bo z tego tytułu będą same korzyści. Podtrzymał swój wniosek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował o otrzymanym w dniu 

dzisiejszym liście od Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie z prośbą o pozytywne 

rozpatrzenie wniosku o dofinansowanie radiowozu, niezbędnego do realizacji zadań 

związanych z przeciwdziałaniem skutkom pandemii COVID-19. Przewodniczący odczytał 

list. List stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Burmistrz Miasta Kętrzyn Pan Ryszard Niedziółka poinformował o genezie pieniędzy 

przeznaczonych na dofinansowanie radiowozu policyjnego, które znalazły się w budżecie. 

Powiedział, że szanuje to co powiedział radny Zbigniew Nowak, jednak to co obecnie 

planujemy jest to wydatek majątkowy, a sprawy związane z pandemia koronawirusa to są 

wydatki bieżące i ciężko będzie w obecnej sytuacji przesunąć te pieniądze. Powiedział, 

również, że kwota, o którą poprosił Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie to 25 tyś zł. 

Rozmowy na temat dofinansowania do radiowozu policyjnego rozpoczęły się już jakiś czas 

temu i były to rozmowy pomiędzy Miastem Kętrzyn, Starostwem i Gminą Kętrzyn. Starosta 

Michał Kochanowski zadeklarował dofinansować radiowóz w kwocie 10 tyś. zł., Wójt Gminy 

Kętrzyn Paweł Bobrowski zadeklarował 5 tyś. zł., natomiast Miasto Kętrzyn   zadeklarowało  

zagospodarować brakujące 10 tyś. zł. Dodał również, że policja obok innych służb również 

walczy z pandemią, mają bowiem w tej kwestii wyznaczone zadania i do ich realizacji 

potrzebne jest dodatkowe wsparcie w postaci kolejnego samochodu. 

Radna Pani Zofia Waszkiewicz poinformowała, że jest przeciwna zmianom „ad hoc” w 

budżecie bez przeanalizowania zasadności. Zwróciła uwagę na fakt, że jeśli chodzi o 

epidemię koronawirusa należy dobrze się przygotować i poznać potrzeby, tak by móc 

przeznaczyć na walkę z epidemią odpowiednie środki. Zaproponowała przyjęcie zmiany w 

budżecie w formie jaka jest obecnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zwrócił się z pytaniem do Radnego 

Pana Zbigniewa Nowaka, czy w związku z tym, że w jego wniosku o przesunięcie środków w 

budżecie na walkę z epidemią nie ma podanych odpowiednich paragrafów jest za wycofaniem 

wniosku, o ile Komisja się na to zgodzi. 



Radny Pan Zbigniew Nowak odpowiedział, że nie wycofa wniosku. 

Radny Pan Andrzej Niedźwiecki złożył wniosek o 10 minut przerwy i przygotowanie przez 

Panią Skarbnik Iwonę Kozłowską stosownej poprawki w budżecie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina ogłosił 10 minutową przerwę w 

obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina wznowił obrady po 

przerwie, po czym oddał głos Pani Skarbnik.  

Skarbnik Pani Iwona Kozłowska poinformowała, że przygotowała treść autopoprawki 

apelując jednocześnie do radnych o to, by autopoprawki nie robić z uwagi na to, że przed 

chwilą została uchwalona zmiana do Wieloletniej Prognozy Finansowej, a ta zmiana w 

załączniku nr 9 pkt 11 dotyczy zmiany w jednej grupie wydatków - wydatków majątkowych, 

jest to przesunięcie między zadaniami inwestycyjnymi, natomiast ta zmiana Pana Radnego 

Nowaka powoduje, że  tys. zł. Z grupy wydatków majątkowych trafi do grupy wydatków 

bieżących i niestety nie będzie wówczas zgodności między Wieloletnia Prognozą Finansową 

a budżetem. 

Radny Zbigniew Nowak poinformował, że po zapewnieniach Burmistrza o zabezpieczeniu 

innej kwoty na walkę z COVID, wycofuje swoją poprawkę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zwrócił się do Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej z pytaniem czy wycofuje wniosek Radnego Pana Zbigniewa 

Nowaka, przegłosowany na Komisji? 

Przewodniczący Pan Krystian Abramowicz zwrócił się o opinię do Pani Mecenas obecnej 

na posiedzeniu sesji RM, po czym wniosek wycofano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie zmian w budżecie  miasta Kętrzyn na rok 2020 wraz z autopoprawką. Zapytał czy 

radni mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie 

głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Jeden z radnych był 

nieobecny. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2020 wraz z autopoprawką 

została podjęta: 14 głosów ”za”,  6 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego 

budżetu. Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 



Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

poinformował, iż Komisja nie wyraziła opinii, ponieważ głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zapytał czy Państwo Radni chcą zabrać 

głos. 

Radna Pani Wioletta Czech powiedziała, że chciałaby aby obecna Skarbnik została do 

końca kadencji, ponieważ udowodniła że jest dobrym Skarbnikiem. Zwróciła uwagę na fakt, 

iż Pani Skarbnik jest osobą z niebywałą bystrością umysłu. Poinformowała, że nie chce 

zmiany na tym stanowisku i zagłosuje przeciw. 

Burmistrz Miasta Pan Ryszard Niedziółka poinformował, że umówił się z panią Iwoną 

Kozłowską na pracę i ta praca została wykonana, po czym Pani Kozłowska złożyła 

rezygnację. Podziękował Pani Iwonie Kozłowskiej za dwa lata wspólnej pacy. 

Radny Pan Daniel Sapiński w imieniu Klubu AS i swoim podziękował Pani Skarbnik za 

pracę, za profesjonalizm. Wyraził swoja opinię, że dobrych i oddanych ludzi należy trzymać 

jak najdłużej, że „zwycięskiego składu się nie zmienia”, ale poprzez szacunek do Pani 

Skarbnik i do jej decyzji zagłosuje za jej odwołaniem. 

Pani Skarbnik Iwona Kozłowska podziękowała Burmistrzowi oraz radnym, a także 

współpracownikom za współpracę i zaufanie. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński powiedział, że dzięki Pani Iwonie Kozłowskiej 

miasto, po raz pierwszy w historii, miało oprócz skarbnika miasta – skarbnika budżetu. 

Podziękował Pani Skarbnik za współpracę, informując jednocześnie, że z przykrością 

zagłosuje za jej odwołaniem. 

Radny Pan Czesław Ćwik również podziękował Pani Skarbnik. Wyraził swoje 

niezadowolenie z rezygnacji Pani Skarbnik. Powiedział, że był przekonany, że Pani Iwona 

zostanie do końca kadencji. Zadał pytanie czy nowa osoba, wskazana przez Pana Burmistrza 

jest osobą planowaną do końca kadencji?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poprosił o odpowiedź na to pytanie w 

kolejnej części sesji, po czym przystąpił do głosowania  nad uchwałą w sprawie odwołania 

Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu. Zapytał czy radni mają jakieś 

pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Jeden z radnych był 

nieobecny. 

Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu 

została podjęta: 12 głosów ”za”,  6 glosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

3.4 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego 

budżetu. Poinformował, że z dniem 1 stycznia 2021 r. powołuje się na Skarbnika miasta Panią 

Kamilę Wybraniec. Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 



Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały. 

Burmistrz Miasta Pan Ryszard Niedziółka zaprosił Panią Kamilę Wybraniec do 

przedstawienia się. 

Pani Kamila Wybraniec poinformowała, że jeśli chodzi o jej wykształcenie to wszystko 

zostało szczegółowo przedstawione na Komisjach RM, dodała również, że z Kętrzynem jest 

związana od urodzenia i spróbuje sprostać tak wielkiemu wyzwaniu jakim jest piastowanie 

stanowiska Skarbnika Miasta. 

Radny Pan Czesław Ćwik ponowił pytanie czy zamiary nowej Pani Skarbnik są takie by być 

do końca kadencji? Zwrócił również uwagę na fakt, że w przypadku powoływania osób na 

takie stanowiska, dobrze by było, by Rada poznała wcześniej kandydata, a nie w dniu 

głosowania. 

Burmistrz Miasta Pan Ryszard Niedziółka powiedział, że tak naprawdę to my wszyscy 

jesteśmy w swojej pracy tylko na chwilę, ponieważ jedno co jest w życiu pewne to zmiany. 

Dodał, że oczywiście te stanowisko jest kluczowe i wymaga ono stabilności. Nie zgodził się 

ze stwierdzeniem, że powołuje nową osobę, ponieważ Pani Kamila Wybraniec jest 

pracownikiem Urzędu Miasta już bardzo długo i jest jedna z kluczowych osób w wydziale 

finansowym miasta, a on sam ma wielkie zaufanie do ludzi pracujących w tym wydziale. 

Staramy się dopasowywać ludzi do danych stanowisk. Pani Kamila jest na tyle młodą osobą, 

że może pracować na danym stanowisku nawet kilka kadencji. Jednak to zależy już od tego, 

kto będzie piastował Urząd Burmistrza Miasta. 

Zmiana zaplanowana jest na 1 stycznia 2021 r. z tego powodu, by przekazać i dopilnować 

wszystkie sprawy, które były zaplanowane zwłaszcza zaplanowanie budżetu. Umowa z Panią 

Kamilą jest umową na czas nieokreślony. 

Radna Pani Zofia Waszkiewicz podkreśliła, że Pani Iwona Kozłowska na posiedzeniach 

Komisji RM dała Pani Kamili bardzo dobrą rekomendację i to daje Radzie nadzieje i wiarę, 

że jest to dobry kandydat, tym bardziej, że walory i atuty Pani Kamili zauważył również sam 

Burmistrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie powołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu w osobie 

Pani Kamili Wybraniec. Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie 

wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Jeden z radnych był 

nieobecny. 

Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Miasta Kętrzyn-głównego księgowego budżetu 

została podjęta: 12 głosów ”za”,  2 glosy „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

 



3.5 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

przeprowadzenia kontroli w zakresie kontroli  kart pojazdu  służbowego KTBS Sp. z o. o. 

marki Opel Corsa Nr rej. NO 1677 P za okres styczeń – maj 2020 r. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał pozytywną opinię Burmistrza 

Miasta Kętrzyn do projektu uchwały.  

Przewodniczący Pan Marian Toruński poinformował, iż na Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów do tego projektu uchwały wpisaliśmy datę 30 czerwiec 2021 roku 

z uwagi na to, że niemożliwe jest przeprowadzenie kontroli do końca roku. 

Przewodniczący Pan Krystian Abramowicz poinformował, że na Komisji Gospodarki 

Komunalnej ustalono i przegłosowano pozytywnie datę kończącą ten rok, czyli 31 grudzień 

2020. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Baranowski poinformował, że w ramach 

planu pracy Komisji Rewizyjnej, który na początku tego roku został przegłosowany przez 

Radę, Komisja wykonuje swoje zadania. Inne zadania zlecone przez radę miasta są 

respektowane przez Komisje Rewizyjną. Poinformował, że skoro wniosek o przeprowadzenie 

kontroli wpłynął w tym roku, to kontrolę należy przeprowadzić również roku bieżącym. 

Radny Pan Zbigniew Nowak poinformował, że nie byłoby tego projektu gdybym nie 

otrzymał kopii zanonimizowanych, która w jego ocenie jest niedopuszczalna. Gdyby otrzymał 

dokumenty, takie jak Komisja Rewizyjna nie byłoby tego projektu uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radna Pani Zofia Waszkiewicz 

zapewniła, że skoro wpłynął wniosek do Komisji Rewizyjnej, to Komisja w należyty sposób 

się tym zajmie. Zwróciła uwagę na fakt, że w sytuacji epidemiologicznej Komisja nie będzie 

mogła pracować zdalnie, bowiem wszystkie dokumenty trzeba sprawdzić. Poprosiła 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przypomnienie jakie tematy z planu pracy czekają 

jeszcze Komisję.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Baranowski powiedział, że plan pracy 

Komisji powinien być radnym, będącymi członkami Komisji znany. Zaapelował, by termin 

przeprowadzenia kontroli przegłosować i zdecydować wspólnie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał Plan Pracy Komisji 

Rewizyjnej uchwalony na rok 2020 . 

Radny Pan Czesław Ćwik zadał pytanie do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w jaki 

sposób w obecnej sytuacji widzi pracę Komisji, biorąc pod uwagę fakt, że jesteśmy w stanie 

epidemii. Podkreślił, że Komisja musi mieć bezpośredni wgląd do dokumentacji, co w 

obecnej sytuacji może być trudne. Komisja Rewizyjna byłaby bowiem jedyna Komisją, która 

pracowałaby w trybie stacjonarnym. Dodał, że jeżeli mamy dorzucać jakieś wnioski nad 



którymi musimy pracować jeszcze w tym roku, to dobrze byłoby wiedzieć w jakiej formie 

będziemy nad nimi pracowali. 

Radny Pan Dariusz Duczek poinformował, że wszelkie tematy, które maja przejść przez 

Komisje Rewizyjną powinny być obligatoryjnie przyjęte przez Radę, bo to wskazuje na to, 

czy na mieniu miejskim, czy na mieniu samorządowym i innych wydatkach i kosztach, które 

miasto ponosi, jest porządek. Przypomniał również, że jeżeli wprowadzane są dodatkowe 

zagadnienia dla Komisji Rewizyjnej to one obowiązują do końca roku kalendarzowego. 

Komisja Rewizyjna robi bowiem za każdym razem sprawozdanie z wykonanych zadań w 

danym roku. Poinformował, że gdyby komisja czegoś nie zrobiła w danym roku, to wykaże to 

w swoim sprawozdaniu i poinformuje dlaczego tego nie wykonała, co automatycznie będzie 

można dodać do planu w przyszłym roku, chyba że z góry termin wykonania kontroli 

przesuwa na kolejny rok. Zawnioskował, by uznać termin najdalej idący. Następnie wniósł o 

zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przychylił się do wniosku Radnego 

Pana Dariusza Duczka, by terminem wykonania kontroli ustanowić 30 czerwca 2020 roku. 

Radny Pan Czesław Ćwik podkreślił, że Komisja bez względu na COVID pracę swą 

wykona, ponawiając pytanie w jaki sposób przedmiotowa kontrola ma być wykonana? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia 

kontroli w zakresie kontroli  kart pojazdu  służbowego KTBS Sp. z o. o. marki Opel Corsa Nr 

rej. NO 1677 P za okres styczeń – maj 2020 r., z terminem przeprowadzenia Kontroli do dnia 

30 czerwca 2021 roku. Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. 

Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Jeden z radnych był 

nieobecny. 

Uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

przeprowadzenia kontroli w zakresie kontroli  kart pojazdu  służbowego KTBS Sp. z o. 

o. marki Opel Corsa Nr rej. NO 1677 P za okres styczeń – maj 2020 r., z terminem 

przeprowadzenia kontroli do dnia 30 czerwca 2021 roku  została podjęta: 10 głosów 

”za”,  5 glosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

3.6 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

przeprowadzenia kontroli w zakresie  realizacji umowy podpisanej w dniu 01.09.2011 r. na 

okres 10 lat, na dzierżawę od miasta Kętrzyn budynku przy ul. Moniuszki 3, a w 

szczególności płatności terminowej za tę dzierżawę, od dnia 01.09.2011 r. do dnia 

31.08.2020r. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 



Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały wraz z terminem przeprowadzenie kontroli do 

30 czerwca 2021 roku. 

Przewodniczący Pan Krystian Abramowicz poinformował, że na Komisji Gospodarki 

Komunalnej ustalono i przegłosowano pozytywnie datę kończącą ten rok, czyli 31 grudzień 

2020. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał pozytywną opinię Burmistrza 

Miasta Kętrzyn do projektu uchwały.  

Radna Pani Helena Szymkiewicz poinformowała, że Komisja Rewizyjna jest od tego, że 

przyjmuje zadania zlecone przez Radę ponieważ jest taki punkt w panie Komisji. Komisja 

była gotowa na to, że do zaplanowanych zadań będą jeszcze zadania zlecone przez Radę 

Miasta. Dodała również, że o tym kiedy temat będzie rozpatrywany decydują jedynie 

członkowie Komisji Rewizyjnej, bo jest to ich praca zaplanowana i zlecona. Nigdy nie było 

czegoś takiego, że Rada decyduje w jakim terminie Komisja Rewizyjna ma wykonać rewizję. 

Uważa, że jest to niezgodne z prawem.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pan Marian Toruński 

odpowiedział, że projekt uchwały był wpisany bez dat. Gdyby Komisja Rewizyjna wpisała 

datę, to byśmy w ogóle o tym nie dyskutowali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina podkreślił, że obydwa projekty uchwał 

Komisji Rewizyjnej były zaopiniowane przez radcę prawnego, a skoro jest taka opinia to 

działamy zgodnie z prawem. Dodał, że tak jak w przypadku poprzedniej uchwały najdalej 

idącym terminem kontroli jest termin wnioskowany na Komisji Rozwoju Gospodarczego tj. 

30 czerwca 2021 r. 

Radna Pani Helena Szymkiewicz powiedziała, że we wniosku o przeprowadzenie 

przedmiotowej kontroli był wpisany jedynie termin za jaki okres kontrola będzie 

przeprowadzana, a nie było terminu przeprowadzenia tej kontroli. 

Radny Zbigniew Nowak zaapelował o nie przedłużanie tematu dotyczącego terminu 

wykonania kontroli. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie przeprowadzenia 

kontroli w zakresie  realizacji umowy podpisanej w dniu 01.09.2011 r. na okres 10 lat, na 

dzierżawę od miasta Kętrzyn budynku przy ul. Moniuszki 3, a w szczególności płatności 

terminowej za tę dzierżawę, od dnia 01.09.2011 r. do dnia 31.08.2020r., z terminem 

przeprowadzenia Kontroli do dnia 30 czerwca 2021 roku. Zapytał czy radni mają jakieś 

pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Jeden z radnych był 

nieobecny. 

Uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

przeprowadzenia kontroli w zakresie  realizacji umowy podpisanej w dniu 01.09.2011 r. 

na okres 10 lat, na dzierżawę od miasta Kętrzyn budynku przy ul. Moniuszki 3, a w 

szczególności płatności terminowej za tę dzierżawę, od dnia 01.09.2011 r. do dnia 



31.08.2020r., z terminem przeprowadzenia Kontroli do dnia 30 czerwca 2021 roku.  

została podjęta: 12 głosów ”za”,  5 glosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

Radna Pani Zofia Waszkiewicz zgłosiła wniosek formalny o 10 minutową przerwę. Wobec 

braku sprzeciwu Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina ogłosił 10 minut 

przerwy. 

 

3.7 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina wznowił obrady XXX Sesji Rady 

Miejskiej i przeszedł do kolejnego punktu obrad – podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 maja 2019 nr XI/82/2019 w sprawie 

powołania składu osobowego Rady Muzeum przy Muzeum im. Wojciecha Kętrzyńskiego w 

Kętrzynie. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 maja 2019 nr XI/82/2019 w 

sprawie powołania składu osobowego Rady Muzeum przy Muzeum im. Wojciecha 

Kętrzyńskiego w Kętrzynie. Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie 

wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 maja 2019 nr 

XI/82/2019 w sprawie powołania składu osobowego Rady Muzeum przy Muzeum im. 

Wojciecha Kętrzyńskiego w Kętrzynie została podjęta: 17 głosów ”za”, 2 głosy 

„wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

3.8 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał pozytywną opinię Burmistrza 

Miasta Kętrzyn do projektu uchwały. Zapytał czy są jakieś pytanie w tej sprawie. Wobec 

braku pytań odczytał pismo od osoby, która skarżyła, a sama nie mogła przyjść na obrady 

sesji ze względów epidemiologicznych. Treść pisma stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kętrzyn. Zapytał czy radni 

mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania 

imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kętrzyn.  

została podjęta: 10 głosów ”za”, 5 głosów „przeciw” 4  głosy „wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

3.9 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał pozytywną opinię Burmistrza 

Miasta Kętrzyn do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie rozpatrzenia petycji Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. Zapytał czy radni mają 

jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania 

imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami  została 

podjęta: 16 głosów ”za” 3  głosy „wstrzymujące się”. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

3.10 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad – 

podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programu 

„Wspieraj  Seniora” na rok 2020. 



Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad uchwałą 

w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programu „Wspieraj  

Seniora” na rok 2020. 

Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. Uwag nie wniesiono. Poprosił o 

przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn do realizacji Programu 

„Wspieraj  Seniora” na rok 2020 została podjęta: 19 głosów ”za” .Uchwała wraz z 

raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

4.1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował, że punkt dotyczący 

podjęcia uchwał został wyczerpany i przeszedł do kolejnego punktu obrad – podjęcia 

stanowiska w sprawie wniosku o przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Kętrzyna dla terenów w rejonie ulic 

Poznańskiej, Klonowej, Świerkowej i Mazurskiej (jednostka A) w zakresie sposobu 

zaopatrzenia w ciepło nowo budowanego budynku na działce nr 899/40, obręb nr 6, położonej 

przy ul. Poznańskiej w Kętrzynie. 

Poprosił przewodniczących komisji stałych o opinie. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech – odczytała 

pozytywną opinię projektu stanowiska. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - odczytał 

pozytywną opinię projektu stanowiska. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński – 

odczytał pozytywną opinię projektu stanowiska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przystąpił do głosowania  nad 

podjęciem stanowiska w sprawie wniosku o przystąpienie do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Kętrzyna dla terenów 

w rejonie ulic Poznańskiej, Klonowej, Świerkowej i Mazurskiej (jednostka A) w zakresie 

sposobu zaopatrzenia w ciepło nowo budowanego budynku na działce nr 899/40, obręb nr 6, 

położonej przy ul. Poznańskiej w Kętrzynie. Zapytał czy radni mają jakieś pytania lub uwagi. 

Uwag nie wniesiono. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Stanowisko w sprawie wniosku o przystąpienie do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego miasta Kętrzyna dla terenów w 



rejonie ulic Poznańskiej, Klonowej, Świerkowej i Mazurskiej (jednostka A) w zakresie 

sposobu zaopatrzenia w ciepło nowo budowanego budynku na działce nr 899/40, obręb 

nr 6, położonej przy ul. Poznańskiej w Kętrzynie zostało podjęte: 9 głosów ”za” , 1 głos 

przeciw 9 głosów wstrzymujących się.  

Stanowisko wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 17do 

protokołu. 

 

Ad.pkt.5 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował, że punkt dotyczący 

podjęcia stanowisk został wyczerpany i przeszedł do kolejnego punktu obrad - Informacja o 

złożonych oświadczeniach majątkowych. Poinformował radnych o nieprawidłowościach w 

oświadczeniach majątkowych oraz o potrzebie złożenia korekt do oświadczeń. Radni  zostali 

zobowiązani do uzupełnienia braków. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad.pkt.6 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad-  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie 

oraz prac między sesjami. 

W przedmiotowej dyskusji głos zabrał Radny Tomasz Komorowski, który poinformował, że 

sprawozdanie jest to wierna relacja o charakterze informacyjnym, pisana z punktu świadka 

lub uczestnika zdarzeń. Informacje muszą być sporządzane w porządku chronologicznym lub 

tematycznym. Powiedział, że biorąc pod uwagę tę definicję ma uwagi do sprawozdania 

Burmistrza Miasta Kętrzyn. Poprosił Burmistrza Miasta Kętrzyn o dokładniejsze 

sprawozdania  z wybranych spotkań.  

Burmistrz Miasta Kętrzyn Pan Ryszard Niedziółka poprosił Radnego Pana Tomasza 

Komorowskiego o sporządzenie pisma, w którym spisze wszystkie pytania. Zadeklarował, że 

niezwłocznie na nie odpowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zapytał czy radni mają jeszcze jakieś 

pytania. Radni nie mieli pytań. Przewodniczący zadał pytanie do sprawozdania - czy 

powołany został koordynator do spraw dostępności? Taka informacja powinna być 

umieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Następnie zadał pytanie dotyczące 

Rządowego Programu Inwestycji Lokalnych. Powiedział. Czy złożone zostały projekty, jeśli 

tak to jakie, ile było projektów, na co i jakie były kwoty? Poinformował, że w sprawozdaniu 

nie ma takiej informacji.  

Zastępca Burmistrza Pan Maciej Wróbel odpowiedział Przewodniczącemu w kwestii 

powołania koordynatora do spraw dostępności. Poinformował, że nie ma obowiązku 

zatrudniania kogoś na etat, te obowiązki zostały dopisane do obowiązków jednego z 

pracowników. 

Burmistrz Miasta Kętrzyn Pan Ryszard Niedziółka poinformował, iż z Funduszu 

Inwestycji Lokalnych były trzy projekty: 1 - instalacja kanalizacji deszczowej w stronę 

Trzech Lip, 2 – ogród ekologiczny, 3 – monitoring. Łączna wartość – 7 milionów. Dodatkowo 

poinformował, że jeśli ktoś chciałby zobaczyć wszystkie dane, to może to zrobić w Wydziale 

Inwestycji w Urzędzie Miasta. 



Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie 

oraz prac między sesjami stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad.pkt.7 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zapytał czy radni mają jeszcze jakieś 

pytania. Radni nie mieli pytań. Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad sesji 

dotyczącego interpelacji i zapytań radnych. 

Radny Pan Zbigniew Nowak zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza Miasta o udzielenie 

informacji - Ilu mieszkańców Kętrzyna, prowadzących działalność gospodarczą różnych 

branż, wystąpiło w okresie od kwietnia do października 2020 r. z wnioskiem o pomoc  

i wsparcie w związku z pandemią oraz ilu takiego wsparcia udzielono i w jakim zakresie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zapytał, czy Radni mają jeszcze jakieś 

interpelacje lub zapytania. Więcej interpelacji lub zapytań nie wniesiono. 

 

Ad.pkt.8 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do kolejnego punktu obrad - 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zgłoszone na XXIX Sesji RM. Odczytał 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:  Radnej Pani Wioletty Czech, Radnego Pana 

Czesława Ćwik, Radnego Pana Daniela Sapińskiego, 

 

Ad.pkt.9  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował, że punkt 8, dotyczący 

odpowiedzi został wyczerpany i przeszedł do kolejnego punktu - wolne wnioski, informacje, 

oświadczenia. 

Radny Pan Jerzy Baranowski zadał pytanie - czy w związku z rozpoczynającym się 

okresem grzewczym, w naszym mieście przewidziano akcję edukacyjną w zakresie 

szkodliwości palenia odpadów, program wymiany pieców na ekologiczne? Ponieważ to 

będzie służyć mieszkańcom, a tym bardziej w tym okresie pandemii, kiedy noszenie masek 

też utrudnia oddychanie. 

Radny Pan Zbigniew Nowak powiedział, że - w dniu 10 września 2020 r. do Burmistrza 

Miasta Kętrzyna wpłynął apel rodziców, nauczycieli i personelu niepublicznych przedszkoli 

przy ul. Moniuszki 3, ul. Westerplatte 18 i ul. Chrobrego 12, których dyrektorką jest Pani 

Pietrzyk-Hornicka. Autorzy apelu wnoszą  o zaprzestanie przez wybranych radnych działań 

wpływających niekorzystnie na wizerunek i jakość pracy wymienionych przedszkoli. Apel 

zawiera oskarżenie  radnych Rady Miejskiej radnych, którzy próbują za wszelką cenę 

zdyskredytować wszelkie działania podejmowane przez panią dyrektor, nauczycieli, personel 

i rodziców. Z apelu tego nie wynika, a powinno, czy chodzi o wszystkich radnych czy tylko  

o niektórych  i apel nie zawiera o jakie próby dyskredytowania działań podejmowanych przez 

Panią, nauczycieli, personel i rodziców. Ponieważ radni są osobami publicznymi nie ma 

problemu z ujawnianiem ich nazwisk i pokazaniem, którzy to radni rzeczywiście dyskredytują 



i swym działaniem niekorzystnie wpływają na wizerunek i jakość pracy przedszkoli oraz 

ujawnienie dokumentów świadczących o ich niekorzystnych działaniach np. na realizację 

zadań oświatowych, czy organizację przez Panią Dyrektor pracy i funkcjonowania 

przedszkoli, czy na jakość wyżywienia w tych przedszkolach. W związku z powyższym 

zwrócił się do Pana Przewodniczącego z wnioskiem o wyjaśnienie tej sprawy. 

Dodatkowo Radny Pan Zbigniew Nowak poinformował, że 7 lipca na posiedzeniu Komisji 

Komunalnej, Pan Radny Władysław Zarecki odczytał notatkę służbową informując Radnych 

o sytuacji z posiedzenia komisji mieszkaniowej, na której rozpatrywany był wniosek Pani 

Joanny J. o wydanie zaświadczenia wstąpienia w stosunek najmu po osobie zmarłej. 

Wspomniał o zdarzeniu, które miało miejsce w jednym z mieszkań przy udziale Prezesa 

Spółdzielni PIONIER, Prezesa KTBS i pracownic KTBS-u. Poinformował, że Radny Pan 

Władysław Zarecki zwrócił się o wyjaśnienie tej sytuacji i powinien dostać odpowiedź. 

Następnie Radny Pan Zbigniew Nowak zwrócił uwagę na fakt, że Burmistrz powinien 

informować o sprawach złożonych pozwów do Sądów i informować o tym Radę. Poruszył 

sprawę byłych prezesów spółek i audytu stadionu. Powiedział również, że składanie pozwów, 

które z góry są przesądzone, to strata pieniędzy. 

Burmistrz Miasta Kętrzyn Pan Ryszard Niedziółka w odpowiedzi Radnemu Zbigniewowi 

Nowakowi powiedział, że w przypadku prezesów spółek, nie spotkał się z takimi warunkami 

zatrudnienia jakie mieli. Jeżeli chodzi o wgląd do dokumentów poinformował Radnego, że 

jako Radny ma takie prawo, że może poznać wszystkie koszty. Dodał, że otrzymał od 

mieszkańców dużą odpowiedzialność, ale też dużą dozę zaufania i nie będzie też ustępował w 

ważnych sprawach. Poinformował również o sprawie Radnego Zareckiego, że po rozmowach 

ze świadkami nie znalazł tam niczego o czym notatka służbowa mówiła. 

Pani Mecenas Agnieszka Jakubowska w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Pana 

Zbigniewa Nowaka poinformowała, że Urząd Miasta nikogo nie pozwał jeżeli chodzi o 

prezesów spółek i nie został złożony żaden pozew. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował, żeby wszelkie sprawy 

związane z Rada Miejską kierować nie na mojego prywatnego e-maila tylko na e-maila 

Obsługi Rady Miejskiej. 

 

Radny Pan Dariusz Duczek złożył wniosek do porządku obrad, zwracając uwagę na fakt, że 

jeśli jest punkt dotyczący sprawozdania, to powinien on dotyczyć samego sprawozdania, a nie 

pytań do niego. Sprawozdanie jest bowiem sprawozdawcy. Powiedział, że w porządku obrad 

sesji jest punkt dotyczący pytań i wniosków i wtedy można zadawać pytania. Takie pytanie 

przybiera wtedy postać pisemną i na pewno zostanie na nie udzielona odpowiedź. 

Następnie Radny Pan Dariusz Duczek zwrócił uwagę na fakt, iż na Komisjach zostało 

odczytane pismo, które wpłynęło w sprawie jednego z radnych RM w Kętrzynie, dotyczące 

wykorzystania Prawa Wyborczego, w związku z tym poprosił o informację, jaki proces i jakie 

będzie dalsze postepowanie w tej kwestii. Poinformował, że sprawą powinien się zająć 

Komisarz Wyborczy, który powinien zwrócić się do Rady o wnikliwe wyjaśnienie tematu. 



Radna Pani Zofia Waszkiewicz zgłosiła 2 wnioski: 1 – dotyczył prośby o zaprzestanie 

przesyłania do niej korespondencji od mieszkańca Pana S.K. adresowanej do Rady Miejskiej 

w Kętrzynie. We wniosku Pani Zofia Waszkiewicz oświadczyła, że nie będzie brała udziału w 

dyskusjach i głosowaniach dotyczących spraw zgłaszanych przez tego Pana na obradach 

komisji statutowych i sesjach RM. Poinformowała, że do takiej decyzji skłoniła ją dwuletnia 

praca w Radzie Miejskiej i uważa, że czas poświęcony temu Panu to czas stracony. Uważa, że 

jest to przykrywka jego politycznej gry i prywatnych interesów. Poprosiła o uszanowanie jej 

prośby. Następnie  Radna Pani Zofii Waszkiewicz zwróciła się z wnioskiem do Burmistrza 

Miasta z prośbą o wystosowanie pisma do Kierownictwa Przychodni na ul. Krótkiej z prośbą 

o wyposażenie Przychodni Chirurgicznej i Ortopedycznej działającej w obiekcie, w wózek 

inwalidzki dostępny dla pacjentów po urazach, złamaniach i innych schorzeniach. Wózek 

inwalidzki ułatwi chorym i ich opiekunom transport pod drzwi gabinetu lekarskiego i dostęp 

do pracowni RTG. Zwróciła się jednocześnie z prośbą o pozytywne załatwienie sprawy ze 

względu na dobro pacjentów, a zwłaszcza seniorów. Wniosek złożono na piśmie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina zapytał, czy Radni mają jeszcze jakieś 

pytania. Pytań nie było. Przewodniczący udzielił głosu osobie z Sali. 

Pan Arkadiusz Książek Prezes Spółdzielni PIONIER poinformował, że chciałby odnieść 

się w dwóch kwestiach. Zaapelował do Radnych w sprawie telewizji KTK.  W imieniu 

Zarządu Spółdzielni zwrócił się z prośbą o przyjęcie do wiadomości  kilku kwestii. 

Poinformował, że Spółdzielnia nie podlega samorządowi, po drugie majątek spółdzielni jest 

prywatną własnością jej członków. Szczegółowo poinformował w jaki sposób działa 

Spółdzielnia i telewizja KTK. Zwrócił się do Radnych, by przypomnieli sobie słowa 

ślubowania. Przypomniał statut i obowiązki członków zarządu spółdzielni mieszkaniowej 

PIONIER, którymi są również Radni. Zaapelował, by Radni zajęli się tym co jest naprawdę 

ważne. Następnie poinformował, że został zniesławiony przez Radnego. Powiedział, że chciał 

zawiadomić, że wezwał Radnego Władysława Zareckiego do publicznych przeprosin i zapłaty 

zadośćuczynienia na cel społeczny za naruszenie moich dóbr osobistych na ostatniej sesji w 

dniu 10.09.2020 r. Oświadczył jednocześnie, iż jego interwencja w dniu 9 czerwca była 

interwencją obywatelska i dotyczyła ona dokonanej przez pracowników KTBS-u bezprawnej 

i samowolnej eksmisji z lokalu. Poinformował, że został oczerniony przez Radnego 

Władysława Zareckiego w opinii publicznej i oczekuje zapłaty zadośćuczynienia w kwocie 2 

tyś. zł. na Powiatowy Dom Dziecka w Reszlu. 

Burmistrz Miasta Kętrzyn Pan Ryszard Niedziółka w odniesieniu do wypowiedzi Pana 

Arkadiusz Książka powiedział, że jeśli ktokolwiek uważa, że doszło do złamania prawa, to 

należało powiadomić organy ścigania. 

Pełny przebieg dyskusji został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie 

BIP Urzędu Miasta Kętrzyn.   

Radny Pan Dariusz Duczek w związku z trudną sytuacją epidemiologiczną i planowaniem 

przyszłych sesji zdalnie zawnioskował o zapewnienie sprzętu i szkoleń na potrzeby Radnych. 

Zastępca Burmistrza Pan Maciej Wróbel poinformował, że sprzęt będzie i byliśmy gotowi 

z przygotowaniem sesji zdalnej już od czwartku, a od piątku mogły ruszyć już szkolenia. 

Dodał, że decyzją Pana Przewodniczącego odbyło się to w takiej formie jak dziś. 



Poinformował o szczegółach aplikacji Posiedzenia.pl, dzięki której będzie można 

przeprowadzać posiedzenia Sesji i Komisji zdalnie. Jak tylko otrzymamy tablety, każdy 

Radny zostanie przeszkolony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina poinformował, że nie mógł podjąć 

decyzji o Sesji zdalnej bez przetestowania systemu. Następnie odczytał wniosek mieszkańca, 

który nie mógł być obecny na posiedzeniu. Wniosek stanowi zał. Nr 20 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z 

XXIX sesji Rady Miejskiej z dnia 10 września 2020 r., poinformował, że do protokołu nie 

wniesiono poprawek i przystąpił do jego przyjęcia. Poprosił o przeprowadzenie głosowania 

imiennego. 

Przewodniczący Pan Marian Toruński wyczytał radnych imiennie. Stwierdzono 

nieobecność 2 radnych. 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej z dnia 10 września 2020 r., został przyjęty 

jednogłośnie. Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu.  

 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina 

zamknął XXX sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

Pełny przebieg obrad XXX Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny 

na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn.   

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Anna Jędrzejewska 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

(-)Rafał Rypina 


